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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 13.04.2021 în şedinţa extraordinară convocată de îndată  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 

 Şedinţa extraordinară convocată de îndată se desfăşoară prin mijloace 
electronice de comunicare, la care participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, 
Primarul municipiului Bistrița – domnul Turc Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa 
– domnul Hangan Sorin; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; 
Administratorul public al municipiului Bistriţa – domnul Peteleu Ioan; Secretarul 
general al municipiului Bistrița - doamna Gaftone Floare; Bogătean Adriana-Silvia – 
consilier juridic Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Cionca Terezia-
Tanţa – consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Suciu Anca-
Emilia – consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Morariu 
Dorina-Maria – consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios, 
directori şi şefi de servicii din Primăria municipiului Bistriţa. 

 
Şedinţa de îndată a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 

prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.103/12.04.2021, care a fost adusă 
la cunoştinţă publică prin publicare în mass-media locală şi afişare pe site-ul 
primăriei. 

 
Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Brici Tiberiu-Daniel face prezenţa 

consilierilor. Sunt prezenți 21 consilieri locali în funcție. Şedinţa este legal 
constituită. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Preşedintele de şedinţă supune atenţiei ordinea de zi care cuprinde 

următoarele puncte: 
1. Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 

local al municipiului Bistriţa nr.54/25.03.2021 pentru aprobarea finanţării de la 
bugetul local al municipiului Bistriţa a cheltuielilor neeligibile care nu se 
finanţează prin Programul de Construcţii de Locuinţe Sociale şi de Necesitate 
pentru obiectivul de investiţii „Blocuri de locuinţe cu destinaţia de locuinţe 
sociale, Viişoara etapa II-Municipiul Bistriţa” 

 - iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

2. Proiect de hotărâre privind acordul Consiliului local al municipiului Bistriţa 
pentru transmiterea unei oferte de preț în vederea achiziționării imobilului, 
construcții și teren, situat în Bistrița, Bulevardul Independenței nr.30, 
identificat în CF Bistrița nr.83724, proprietate a Uniunii Comunelor 
Grănicerești Năsăudene, în vederea înființării unui campus educațional 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
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3. Informare cu privire la înaintarea unei cereri către Ministerul Culturii de 
trecere a imobilului-construcții și teren aferent, situat în municipiul Bistrița, 
Bulevardul Republicii nr.39, din domeniul privat al Statului şi administrarea 
RADEF „Româniafilm”, în domeniul public al Municipiului Bistrița și 
administrarea Consiliului local al municipiului Bistrița, şi acordul consiliului 
local în acest sens. 

 
Domnul primar Turc Ioan – aşa cum am spus şi la şedinţa comisiilor reunite, 

retrag proiectul de hotărâre de la punctul 2, respectiv Proiect de hotărâre privind 
acordul Consiliului local al municipiului Bistriţa pentru transmiterea unei oferte de 
preț în vederea achiziționării imobilului, construcții și teren, situat în Bistrița, 
Bulevardul Independenței nr.30, identificat în CF Bistrița nr.83724, proprietate a 
Uniunii Comunelor Grănicerești Năsăudene, în vederea înființării unui campus 
educațional, şi îl înlocuiesc cu o informare urmată de solicitarea unui acord de 
principiu în vederea demarării discuţiilor pentru achiziţionarea imobilului construcţii 
şi teren situat în Bistriţa, Bulevardul Independenţei nr.30 în vederea înființării unui 
campus educațional. Aceasta este intenţia. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea domnului primar de 
modificare a ordinii de zi şi se aprobă cu 19 voturi „pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi modificată şi se aprobă 
cu 19 voturi „pentru”. 

Ordinea de zi aprobată este următoarea: 
1. Proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului 

local al municipiului Bistriţa nr.54/25.03.2021 pentru aprobarea finanţării de la 
bugetul local al municipiului Bistriţa a cheltuielilor neeligibile care nu se 
finanţează prin Programul de Construcţii de Locuinţe Sociale şi de Necesitate 
pentru obiectivul de investiţii „Blocuri de locuinţe cu destinaţia de locuinţe 
sociale, Viişoara etapa II-Municipiul Bistriţa” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

2. Informare privind demararea procedurilor necesare achiziționării imobilului 
construcții și teren identificat în CF Bistrița nr.83724, situat în Bistrița, 
Bulevardul Independenței nr.30, proprietate a Uniunii Comunelor Grănicerești 
Năsăudene, în vederea înființării unui campus educațional și acordul de 
principiu al Consiliului local în acest sens. 

3. Informare cu privire la înaintarea unei cereri către Ministerul Culturii de 
trecere a imobilului-construcții și teren aferent, situat în municipiul Bistrița, 
Bulevardul Republicii nr.39, din domeniul privat al Statului şi administrarea 
RADEF „Româniafilm”, în domeniul public al Municipiului Bistrița și 
administrarea Consiliului local al municipiului Bistrița, şi acordul consiliului 
local în acest sens. 
 

 Se trece la punctul 1 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru 
modificarea şi completarea Hotărârii nr.54/25.03.2021 pentru aprobarea 
finanţării de la bugetul local al municipiului Bistriţa a cheltuielilor neeligibile 
care nu se finanţează prin Programul de Construcţii de Locuinţe Sociale şi de 
Necesitate pentru obiectivul de investiţii „Blocuri de locuinţe cu destinaţia de 
locuinţe sociale, Viişoara etapa II-Municipiul Bistriţa”. 
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 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

 Domnul preşedinte de şedinţă – este vorba de modificarea şi completarea 
Hotărârii nr.54/25.03.2021, respectiv a cheltuielilor neeligibile referitoare la spaţii 
verzi, achiziţii utilaje şi echipamente tehnologice, mai putin lifturi şi alte cheltuieli 
neeligibile.  
 Nefiind discuţii şi propuneri cu privire la proiectul de hotărâre, preşedintele de 
şedinţă îl supune la vot în forma prezentată de iniţiator şi se adoptă cu 20 voturi 
„pentru”. Un consilier nu a votat. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

  
 Se trece la punctul 2 – Informare privind demararea procedurilor 
necesare achiziționării imobilului construcții și teren identificat în CF Bistrița 
nr.83724, situat în Bistrița, Bulevardul Independenței nr.30, proprietate a 
Uniunii Comunelor Grănicerești Năsăudene, în vederea înființării unui campus 
educațional și acordul de principiu al Consiliului local în acest sens. 
 Domnul primar Turc Ioan – stimaţi consilieri, doamnelor şi domnilor, aveţi o 
informare făcută pe marginea acestei solicitări, conformă cu această solicitare, în 
sprijinul acestei solicitări şi de asemenea, aveţi un document care se referă la 
reglementările specifice privind intervenţiile din Centrul Istoric al municipiului 
Bistriţa, care cuprinde un scurt istoric care cuprinde un scurt istoric al ansamblului 
de clădiri de pe Bulevardul Independenţei nr.30 şi îmi permite să citesc de la 
punctul B Reglementări privind intervenţiile: Operaţiunile de vânzare-cumpărare 
sunt posibile. Parcela istorică este situată în vecinătatea Centrului istoric protejat, 
aşadar intervenţiile nu trebuie să afecteze valoarea imobilului din perspectiva 
istorică a clădirii şi amplasamentului. Orice fel de lucrări propuse viitoare se vor 
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realiza în baza unui proiect avizat de Ministerul Culturii – Direcţia pentru Cultură 
Bistriţa-Năsăud, cu recomandarea valorificării terenului. 

Aşadar, solicităm în urma acestei informări un acord de principiu pentru 
demararea discuţiilor care ar putea să conducă la achiziţionarea acestui activ. 

Domnul preşedinte de şedinţă – acordul de principiu a fost avizat favorabil în 
cadrul şedinţei comisiilor reunite de astăzi.  

Doamna consilier Săcălean Oana Andreea – vreau să îl întreb pe domnul 
primar care a fost considerentul pentru care a ales în această etapă ca şi destinaţie 
Campus universitar, şi de ce nu, de exemplu, grădiniţe şi creşe, având în vedere 
necesitatea acestora la Bistriţa. Înţeleg că destinaţia finală va fi stabilită ulterior 
printr-un proiect de hotărâre, dar totuşi de unde pleacă ideea în acest moment, de 
campus universitar? Şi de asemenea, dacă s-au purtat discuţii în vederea semnării 
unui protocol de colaborare, şi cu ce universităţi? 

Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier, consider că Bistriţa are nevoie 
de un mediu universitar autentic, oamenii fug de improvizaţii, fug de diletantism, ori 
nu vom reuşi să dezvoltăm în municipiul nostru un mediu universitar adevărat, 
consistent, fără investiţii în această infrastructură. Am optat pentru această 
destinaţie pentru că această clădire este una monumentală, m-am inspirat din ceea 
ce Universitatea Tehnică a făcut. Din fericire, în urma intrării în proprietate a clădirii 
fostului Parchet, observăm că se lucrează asiduu pentru a aduce clădirea la un 
standard, în care să fie posibilă desfăşurarea de activităţi specifice învăţământului 
superior tehnic. În urma unor discuţii pe care le-am făcut cu reprezentanţii 
Universităţii Tehnice, a reieşit faptul că Bistriţa poate da mai mult pe această 
componentă. Evident, ne propunem să atragem studenţi din întreg judeţul şi din 
întreg arealul din judeţe învecinate, cum sunt Maramureş şi Suceava. De exemplu, 
este imperios nevoie de asigurarea de spaţii cu funcţiuni de internat, este concluzia 
transmisă de cei de la Universitatea Tehnică, de reprezentanţi ai Universităţii 
Tehnice cu care am discutat. Deci, ţinând cont de specificul clădirii, de stilul eclectic, 
de arhitectura acestei clădiri monumentale, mă refer la clădirea principală, ţinând 
cont de faptul că în România, în Europa, universităţile vechi funcţionează în clădiri 
monumentale, ţinând cont de amplasament, ţinând cont de potenţialul municipiului 
Bistriţa de aşi creşte componenta de învăţământ universitar, ţinând cont de 
suprafaţă, ţinând cont de expunere, ţinând cont de proximitatea pe care o avem, de 
un centru universitar important cum este Clujul, ţinând cont de discuţiile pe care le-
am avut cu reprezentanţii Universităţii Tehnice care mi-au spus că Bistriţa poate mai 
mult pe această componentă, am optat pentru achiziţionarea terenului şi a clădirilor 
cu destinaţia precizată. Bineînţeles, nu ne opreşte nimeni să încheiem parteneriate 
şi cu alte universităţi, dar este un punct de vedere, îl vom discuta şi în consiliul local, 
îl vom discuta cu specialişti. Eu cred că în acest moment prioritate ar trebui să aibă 
pe discuţii ulterioare de parteneriat Universitatea Tehnică prezentă de ani buni la 
Bistriţa, avem deja generaţii de tineri care au urmat cursurile Universităţii Tehnice, 
ei se regăsesc astăzi în ecosistemul românesc al municipiului Bistriţa, dar repet, 
lista nu se închide, adică nu discutăm limitativ, putem avea discuţii şi cu alte 
universităţi.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – aş vrea să mai întreb încă o dată 
dacă la acest proiect de pe ordinea de zi este o problemă a mea tehnică, sau nu 
sunt încărcate nici un fel de documente pe site-ul primăriei?  

Domnul preşedinte de şedinţă – pot să vă transmit eu că sunt încărcate.  
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Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – îmi cer scuze, înseamnă că 
trebuie să dau un refresh. 

Domnul primar Turc Ioan – domnule consilier, aveţi o informare, aveţi 
reglementările specifice şi extrasul de carte funciară.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – proiectul de hotărâre?  
 Domnul primar Turc Ioan – nu. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – şi atunci ce votăm? Ne exprimăm 
pe un document. Pe ce anume? Pentru că legea impune forma scrisă. Am dat un 
refresh calculatorului şi nu aş vrea să greşesc. Deci am un proiect de hotărâre, 
acord pentru cumpărare. Atât. Să ştiţi că eu cel puţin încă nu văd nimic.  
 Doamna secretar Gaftone Floare – stimaţi consilieri, aşa cum bine ştiţi, aţi 
fost convocaţi într-o şedinţă de îndată. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – doamna secretar, vă rog spuneţi-
mi ce votăm, proiectul pe care îl votăm? Care este documentul? Sunt trei 
documente acolo, pe care îl votăm?   
 Domnul primar Turc Ioan – în calitate de iniţiator al acestei forme de 
consultare, pentru că nu discutăm despre un proiect de hotărâre, domnule consilier, 
tocmai am anunţat la începutul şedinţei că retrag proiectul de hotărâre şi îl 
înlocuiesc cu o informare şi o solicitare de acord de principiu pentru demararea unor 
discuţii cu Uniunea Comunelor Grănicereşti. Aveţi informarea, aveţi reglementările 
specifice, aveţi extrasul de carte funciară, suficiente cred eu ca să vă conturaţi o 
opinie cât se poate de pertinentă cu privire la discuţia pe fond.  
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – domnule primar, cu tot respectul, 
dumneavoastră nu trebuie să vă încrâncenaţi, dumneavoastră aveţi un aparat acolo 
care nu îşi face treaba. Ce document votez eu? Care este documentul? Eu îmi 
exprim acordul pe un text care trebuia încărcat aici, domnule primar? Suntem în 
anul 2021 şi ne exprimăm în scris, legea impune forma scrisă a documentelor. Deci 
indiferent că este un proiect de hotărâre, că este un acord, trebuia să avem încărcat 
documentul respectiv pe site, ca să ne putem pronunţa pe el. Cu tot respectul, nu 
este o discuţie între mine şi dumneavoastră, dumneavoastră aveţi alte treburi, 
dumneavoastră faceţi politică, dumneavoastră trebuie să conduceţi din punct de 
vedere politic, dar există un aparat acolo care trebuie să pună documente. Cu tot 
respectul, vă rog, nu am nici o problemă, nu aveţi nevoie de votul meu, dar totuşi în 
momentul în care votezi un document, acel document trebuie să fie în formă letrică, 
deci trebuie să existe documentul. Acesta este documentul şi pe acesta ne 
pronunţăm, adică nu în formă orală. 
 Domnul primar Turc Ioan – este motivul pentru care solicităm un acord de 
principiu. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru –formulaţi acum, domnule primar. 
Domnul primar Turc Ioan – adică pur şi simplu în urma unei informări, vă invit să vă 
exprimaţi poziţia cu privire la începerea unui demers. Nici propunerile de modificare 
nu se fac în formă scrisă pe fondul dezbaterilor, pe marginea unui proiect de 
hotărâre. Eu cred că este suficientă informarea şi toate celelalte documente, 
inclusiv aţi solicitat extras de carte funciară, aveţi extrasul de carte funciară. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – domnule primar, nu avem 
documentele pe care să ne pronunţăm. Nu este încărcat pe site documentul pe care 
trebuie să ne pronunţăm. Acord, să se scrie repede un acord de 10 rânduri. Un 
acord, dacă aceasta este forma la care s-a ajuns, la nivelul acesta suntem. De când 
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povestim se putea scrie repede, cât de cât: „Acord – Consiliul local îşi dă acordul...” 
dacă aşa s-a ajuns să se facă administraţie. Cu tot respectul, unde am ajuns? 
 Domnul primar Turc Ioan – stiţi unde am ajuns domnule consilier? Mergeţi pe 
Dealul Cocoşului să vedeţi unde am ajuns. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – domnule primar... 
 Domnul primar Turc Ioan – veniţi atât de scrupulos acuma şi încercaţi să 
suprareglementaţi nişte lucruri care ţin de zona normală. Un acord de principiu nu 
cred că este neapărat necesar să fie dată într-o formă scrisă, discutăm totuşi de un 
nivel de intelectual al consilierilor, nu? Discutăm totuşi de un acord de principiu cu 
privire la demararea unor discuţii. Vi-l scriu şi vi-l arăt dacă doriţi. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – vă rog să-l faceţi domnule primar. 
 Domnul primar Turc Ioan – dar nu cred că aveţi nevoie de el. Aveţi nevoie 
cred eu, de polemică. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nu, domnule primar, tot ce facem 
aici se supune unor reguli. Poate să nu ne placă ceea ce faceţi dumneavoastră, dar 
haideţi să ne ţinem de reguli, haideţi să ne ţinem de procedură. Haideţi să nu 
ajungem, apropo de Dealul Cocoşului, că aş putea să vă spun unde aţi ajuns 
dumneavoastră, ţinând cont de părerile unora şi schimbând poziţia primăriei într-o 
anumită situaţie. Dar lăsăm asta la o parte, că o să se vadă. Nu vă lăsaţi atras... 
 Domnul primar Turc Ioan – puteţi să îmi spuneţi, că nu am nici o problemă. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nu e cazul domnule primar, o să 
vă spun doar dacă e cazul. 
 Domnul primar Turc Ioan – puteţi să îmi şi spuneţi. Eu nu am făcut rău 
acestui oraş 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nu vă lăsaţi atras şi nu apăraţi 
greşelile unui aparat care nu îşi face treaba, cu tot respectul. Accept faptul că 
dumneavoastră poate nu ştiţi, şi e normal să nu ştiţi, că acuma aţi ajuns, dar 
Departamentul Pregătire Documente, Secretarul municipiului, trebuie să pună la 
dispoziţie documente în formă legală şi în scris. Şi dacă tot vorbim de un anumit 
nivel intelectual, exact, ceea ce faceţi dumneavoastră acum cel puţin cu mine, îmi 
jigneşte inteligenţa, dacă vorbim de nivelul intelectual. 
 Domnul primar Turc Ioan – domnule consilier, vă enervaţi şi vă creşte 
tensiunea degeaba. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nu mă enervez, dar haideţi să o 
facem, pentru că dacă mă enervez cu adevărat s-ar putea să îi fac un control de 
legalitate la hotărârea asta. Ei, acolo o să fie problema.  
 Domnul primar Turc Ioan – domnule consilier, deja sunteţi caraghios, mă 
iertaţi. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – nu sunt caraghios, dar haideţi să 
le facem ca lumea, e vorba de 10 rânduri scrise. 
 Domnul primar Turc Ioan – nu vă stă bine domnule consilier. Nu e genul 
dumneavoastră de abordare. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – vă rog, este vorba de 10 rânduri 
care trebuie scrise. Ne încrâncenăm pe refuzul de a scrie 10 rânduri? 
 Domnul preşedinte de şedinţă – haideţi să depăşim momentul. 
 Doamna secretar Gaftone Floare – aţi fost convocaţi în şedinţa de îndată. 
Conform Codului administrativ s-a invocat urgenţa şi aţi fost convocaţi pentru 
modificarea şi completarea Hotărârii nr.54/25.03.2021 privind locuinţele sociale. 
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Profitând de faptul că oricum eraţi convocaţi, domnul primar a ţinut să consulte 
consiliul local şi cu privire la intenţia de achiziţionare în vederea înfiinţării unui 
campus şcolar sau universitar, în funcţie de rezultatul analizelor care se vor face 
ulterior. Deci iniţiatorul nu a venit în faţa dumneavoastră cu un proiect de hotărâre, 
este vorba de o consultare, un acord de principiu. A fost supusă consultării publice 
această intenţie, odată cu lista de investiţii, feedback-ul din partea cetăţenilor a fost 
unul pozitiv. Ştiţi stimaţi consilieri, că procedura prevăzută pe Codul administrativ cu 
privire la achiziţionarea de bunuri de pe piaţa liberă nu este una foarte bine 
reglementată de către legiuitor conform Ordonanţei 57. Urmează ca dumneavoastră 
să veniţi cu nişte reglementări speciale, care presupune o comisie de negociere, în 
baza unui mod de evaluare, şi discuţiile sunt mai lungi. Cu privire la faptul că se 
intenţionează şi este o chestiune benefică să fie un campus universitar, unde vor fi 
aşa cum a spus domnul primar şi spaţii de cazare. În timp ce domnul primar făcea 
această expunere, m-am gândit că în aceste spaţii universitare vor fi tineri din 
judeţul Bistriţa-Năsăud. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – doamna secretar, iertaţi-mă că vă 
întrerup, dumneavoastră nu cu probleme de legalitate vă ocupaţi? Ca am înţeles, 
mi-a spus domnul primar. Spuneţi-mi dumneavoastră pe ce documente ne 
pronunţăm noi astăzi? Vă rog, documentul pe care îl adoptăm, din cele trei care 
sunt pe site. 
 Doamna secretar Gaftone Floare – aceste clădiri sunt pe listă la Uniunea 
Comunelor Grănicerești Năsăudene, poate, având în vedere scopul nobil al acestei 
uniuni, poate vine alături de noi, poate facem o structură asociativă, un ADI, poate 
alături de Năsăud, oraşul academicienilor poate intra şi Bistriţa şi poate vin şi 
celelalte 20 de localităţi şi împreună, pe relaţia câştig-câştig, facem o investiţie 
rentabilă în sistemul de învăţământ. Şi probabil cheltuielile vor fi diminuate din 
partea municipiului Bistriţa. Trebuie să luăm şi acest lucru în calcul, având în vedere 
explicaţiile domnului primar cu privire la necesitatea unui campus universitar. 
 Domnul consilier Elisei Radu Claudiu – eu aş vrea să îl susţin doar pe domnul 
consilier Bria legat de ceea ce a spus. În primul rând eu nu-mi exprim o părere 
medicală fără să am nişte documente în faţă, sau fără consult pacientul. Este foarte 
simplu şi a spus-o domnul Bria, fără nişte hârtii, acele 10 rânduri pe care să ne 
pronunţăm, este irelevantă discuţia. 
 Domnul preşedinte de şedinţă – dacă nu mai sunt discuţii vomtrece la vot 
pentru acordul de principiu al consiliului local. 
 Domnul primar Turc Ioan – o nuanţare doresc să fac. Discutăm despre o 
consultare, pentru cei care se prefac că nu au înţeles, pentru că înţeleg foarte bine, 
mai ales domnul Bria. Deci discut despre o consultare. Vă consult, doamnelor şi 
domnilor consilieri, nu discutăm despre un proiect de hotărâre. Iar pentru această 
consultare v-am pus la dispoziţie documente suficiente, respectiv informare, o 
descriere făcută cred eu într-o manieră cât se poate de profesionistă de colegii 
noştri de la Direcţia Patrimoniu, avem un extras de carte funciară pe care l-am 
postat, absolut toate elementele pe marginea cărora să vă puteţi exprima un punct 
de vedere. Discut despre consultare, vă consult, nu este proiect de hotărâre, 
înţelegeţi acest lucru foarte bine de fapt. 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – domnule primar, domnule 
preşedinte de şedinţă, indiferent că este sau nu, şi cu asta chiar nu mai insist, 
pentru că nu are rost aşa cum spune şi domnul primar, şi îmi pare rău că suntem în 
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şedinţă de consiliu, pentru că dacă eram în şedinţă de comisii trebuia să discutăm 
în alţi termeni, indiferent de forma documentului pe care ne pronunţăm, documentul 
nu este expus, prezentat în formă scrisă, cu tot respectul. Asta este ceea ce vă 
spun, îmi pare rău că se tot încearcă să se meargă în alte direcţii decât în cea care 
este normală până la urmă, felul în care se pune sub semnul întrebării viitorul 
proiect care chiar este cât se poate de serios, e păcat că se merge în direcţia asta, 
dar acesta este felul în care se doreşte sau se înţelege să se facă administraţie. Şi 
repet domnule primar, am spus-o şi o mai spun încă o dată, nu dumneavoastră aţi 
făcut documentele acelea, dumneavoastră doar trebuie să cereţi să se respecte 
legea.  
 Doamna secretar Gaftone Floare – nu se materializează într-un proiect, într-o 
hotărâre de consiliu local valabil dată, nu se înaintează Instituţiei Prefectului pentru 
controlul de legalitate. Se reţine în procesul-verbal votul cu care dumneavoastră vă 
însuşiţi sau nu propunerea şi are valoare de recomandare pentru domnul primar, 
care va proceda la demararea tuturor procedurilor pentru efectuarea achiziţiei dacă 
dumneavoastră pe hotărârea de aprobare a bugetului o să şi aprobaţi în lista de 
investiţii sume pentru declanşarea acestei proceduri.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta – doresc să ştiu temeiul legal în 
baza căruia noi ne exprimăm acuma asupra acestui acord de principiu. Atât, temeiul 
legal, să îl caut şi eu în Codul administrativ să văd în baza cărui temei legal noi ne 
pronunţăm, sau noi ne dăm un acord de principiu fără a avea un proiect de hotărâre 
pe ordinea de zi.  
 Doamna secretar Gaftone Floare – dumneavoastră cunoaşteţi foarte bine 
prevederile Codului administrativ, cunoaşteţi şi practica judiciară în alte consilii 
locale, probabil când v-aţi hotărât să intraţi în consiliul local, cred că aţi observat de 
exemplu, Consiliul local Piteşti întotdeauna intră iniţial cu un acord de principiu din 
partea consiliului local, inclusiv pentru concesiuni, închirieri, vânzări, pentru ca să 
nu fie aşa zisa munca în zadar. Se pregăteşte un proiect de hotărâre care nu este 
însuşit de către consiliul local. Mai nou, după cum ştiţi, chiar dacă nu este o 
prevedere pe Legea 350, este propunerea domnului primar însuşită de către 
comisia de urbanism, Comisia Tehnică de Urbanism, nu se procedează la 
întocmirea unui PUZ fără a fi consultată Comisia tehnică. De ce? Pentru ca să fie 
jalonat şi să fie un acord de principiu. Aşa este şi la dumneavoastră. Dacă 
dumneavoastră aţi fi avut nu 15 voturi aţi avut în comisiile reunite, ar fi fost numai 5 
voturi, domnul primar înţelegea care este mesajul şi ar fi retras atât punct, cât şi 
poziţia din lista de investiţii.  
 Domnul preşedinte de şedinţă – după cum ştiţi, va fi nevoie de 15 voturi în 
procedură pentru a putea demara proiectul de hotărâre. 
 Domnul consilier Urîte Florin Radu – haideţi să depăşim momentul. Era de 
dorit să fie şi o prezentare pe o pagină, în care să se explice de ce se doreşte un 
acord de principiu, eu aş spune chiar şi la bune practici un Cod de conduită al 
primăriei şi de transparenţă, că dacă mă uit puţin ca şi cetăţean al Bistriţei la ce se 
întâmpla în trecut, deseori am constatat că viceprimarii nu ştiau ce decizii lua fostul 
edil al Bistriţei. Şi era aşa pe o structură piramidală şi ne trezeam în faţa faptului 
împlinit. Oricum, domnule consilier Bria, vine un proces-verbal în care ceea ce 
votăm este stipulat, respectiv s-a dat un acord de principiu pentru a începe 
demersurile, pentru că aşa cum am spus, dacă am vota cu o majoritate că nu 
suntem de acord, atunci nu merită ca executivul primăriei din prezent să facă studii, 
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să vadă evaluări cu departamentele tehnice ale primăriei de data asta, ca să vadă 
dacă merită să intre în negocieri, să vadă cam ce costuri estimative sunt de 
reparaţii, pe ce fonduri europene pot fi absorbite fonduri. Cu siguranţă vrem să 
transformăm într-un campus sau altceva cum au spus doamnele consiliere de la 
PMP, poate ne vin alte idei între timp. Deci este vorba de un acord de principiu, ca 
să evităm alte nebunii din trecut. Deci eu cred că trebuie să depăşim momentul cu 
observaţiile că e bine să fie o formă scrisă de acum încolo, adică ceea ce spunem 
că fie pe o jumătate de pagină. 
 Doamna consilier Stere Ştefania – doar o concluzie, ni se cere un acord de 
principiu fără să avem un articol din Codul administrativ care să ne oblige să-l dăm, 
în baza unor acte care au fost încărcate cu 5 minute înainte de şedinţa de astăzi de 
la ora 16,00, doar ca urmare a solicitărilor pe care le-am făcut în şedinţa comisiilor 
reunite, pentru că ni s-a cerut să ne exprimăm poziţia fără a se ataşa pe site-ul 
primăriei absolut nici un document. Din nou revin, este o practică care nu este 
benefică, pentru că noi trebuie să ne exprimăm inclusiv un acord de principiu în 
baza unor informaţii pe care să le avem înainte de şedinţă, nu cu 5 minute după 
şedinţa pe comisii. Această şedinţă a fost convocată de ieri, exact aşa cum au fost 
încărcate documentele astăzi la 4 fără 5 minute, în mod sigur le-a avut aparatul 
primăriei şi ieri, pentru că altfel nu le-am fi avut nici noi astăzi. Nu s-a scos extrasul 
de carte funciară la 4 fără 5 minute. Este nevoie de o practică corectă şi faţă de noi 
şi faţă de toată lumea. 
 Preşedintele de şedinţă supune la vot acordul de principiu de la punctul 2 al 
ordinii de zi. Se aprobă cu 16 voturi „pentru” şi 3 abţineri. Nu au votat 2 consilieri. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Abţ. 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

  
Se trece la punctul 3 – Informare cu privire la înaintarea unei cereri către 

Ministerul Culturii de trecere a imobilului-construcții și teren aferent, situat în 
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municipiul Bistrița, Bulevardul Republicii nr.39, din domeniul privat al Statului 
şi administrarea RADEF „Româniafilm”, în domeniul public al Municipiului 
Bistrița și administrarea Consiliului local al municipiului Bistrița, şi acordul 
consiliului local în acest sens. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile reunite de specialitate au emis aviz 
favorabil. 
 Preşedintele de şedinţă supune la vot acordul de principiu, care se aprobă cu 
20 voturi „pentru”. Nu a votat un consilier. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Nu a votat 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 
 Preşedinte de şedinţă, domnul consilier Brici Tiberius-Daniel, declară închise 
lucrările şedinţei extraordinare convocată de îndată din data de 13.04.2021. 
 
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,   Pentru SECRETAR GENERAL, 

  BRICI TIBERIUS-DANIEL         DIRECTOR EXECUTIV 
                                                                       CINCEA DUMITRU - MATEI 
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